
امش�ب در دور رف�ت مرحل�ه يک هش�تم 
نهاي�ي لي�گ قهرمان�ان آس�يا در جدال�ي 
کام�لًا ايران�ي، ذوب آه�ن و اس�تقلال در 
ورزش�گاه فولادش�هر به مصاف ه�م مي روند. 
ليگ قهرمان��ان آسيا به مرحل��ه يک هشتم نهايي 
رسيده و 16 تيم برتر آسيا با آغ��از رقابت هاي دور 
رفت اين مرحله که از ديشب آغاز شده، براي صعود 
به يک چهارم نهاي��ي تلاش مي کنن��د. استقلال، 
پرسپوليس و ذوب آهن نمايندگ��ان کشورمان در 
يک هشتم نهايي هستند و تنها تيم تراکتور بود که با 
توجه به نتايج ضعيف از صعود به اين مرحله باز ماند. 

   استقلال به دنبال انتقام
در مسابقه تمام ايراني يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان 
آسيا، امشب در ورزشگاه فولادشهر استقلال مهمان 
ذوب آهن است. آبي ها در حالي به اصفهان رفته اند 
که ب��ا توجه به ق��رار گرفتن در گ��روه مرگ کمتر 

کسي پيش بيني مي کرد که شاگردان شفر بتوانند 
به عنوان صدرنشين از گروه  D صعود کنند. با اين 
حال استقلال در گروهي که تيم هاي بزرگي مانند 
الهلال و الريان حضور داشتند، موفق شد با 12 امتياز 
و قرار گرفتن در رده اول گروه يکي از تيم هاي حاضر 
در يک هشتم نهايي باش��د. حريف آبي پوش��ان در 
يک هشتم نهايي حريف آشنايي است و آنها بايد در 
اين مرحله مقابل ذوب آهن به ميدان بروند تا يکي از 
تيم هاي ايراني در يک هشتم نهايي با ليگ قهرمانان 
خداحافظي کند.  علاوه بر نتايج فوق العاده استقلال 
در آسيا، آنها با شفر در ليگ به مقام سوم رسيده اند و 
در جام حذفي هم قهرمان شده اند تا با روحيه و انگيزه 
بالاتري در ادامه رقابت هايشان در ليگ قهرمانان به 
ميدان بروند. استقلال در حالي امشب مقابل ذوب 
به ميدان مي رود که پنج شنبه گذشته در خرمشهر 
موفق شد با شکس��ت خونه به خونه قهرمان جام 

حذفي شود، حالا آنها مقابل ذوب به دنبال ادامه روند 
صعودي شان هستند. البته با توجه به عملکرد ذوب 
در اين فصل، آبي ها روز سختي را در اصفهان پيش رو 
دارند. علاوه بر اين غيبت تيام، مهاجم گلزن استقلال 
به دليل مصدوميت مهم ترين دل نگراني شفر براي 
بازي امشب ب��ا ذوب است، به خص��وص که موتور 
گلزني آبي ها پس از اضافه ش��دن مهاجم سنگالي 
استقلال به ترکيب آبي پوشان روش��ن شده بود و 
غيبت تيام مي تواند کار آبي ها را در رسيدن به دروازه 
ذوب سخت تر کند. با اين حال ديروز شفر تأکيد کرد 
که بازيکنانش گرسنه پيروزي هستند و با توجه به 
نتايج اخيرشان با اعتماد به نفس بالايي مقابل ذوب 

قرار مي گيرند. 
   خاطره تلخ آبي ها از يک هشتم

استقلالي ها خاطره خوش��ي از مرحله يک هشتم 
نهايي ندارند، چراکه فصل پيش با هدايت عليرضا 

منصوريان با شکس��ت 6 بر يک مقابل العين از دور 
رقابت ها کن��ار رفتند. با اين حال س��رور جباروف، 
هافبک ازبکس��تاني استقلال در مصاحبه با سايت 
AFC اميدوارانه از صعود صحبت مي کند و معتقد 
است که خاطره فصل گذشته تکرار نمي شود: »سال 
گذشته تيم متفاوتي داشتيم، ولي در اين فصل تيم 
ما تغييرات زيادي کرده است. وينفرد شفر، سرمربي 
آلماني ماست که اسلوبش به خوبي آلماني بودنش را 
اثابت مي کند. او يک مربي باتاکتيک است. شفر با 
بازيکنان ارتباطي عالي دارد و به صورت جداگانه با 
هر بازيکن صحبت و کمک مي کند تا ما به عنوان يک 
تيم رشد کنيم. شما مي توانيد تأثير شفر را در نتايج 
اخير استقلال ببينيد. امسال برخلاف سال گذشته 
مي توانيم از مرحله يک هشتم نهايي به مرحله بعد 

صعود کنيم.«
   کفه ترازو به سمت ذوب 

استق��لال و ذوب آهن در حال��ي در آسي��ا به هم 
رسيده اند که در ليگ برت��ر هم رقابت نفس گيري 
براي نايب قهرماني داشتند. در اين رقابت ذوب آهن 
توانست با يک امتياز بيشتر نسبت به استقلال در رده 
دوم بايستد و نايب قهرمان شود، آبي ها هم در رده 
سوم قرار گرفتند. در دو ب��ازي ليگ هم بازي رفت 
دو تيم با تس��اوي يک – يک به پايان رسيد، اما در 
بازي برگشت ذوب آهن توانست با نتيجه 2 بر يک 
استقلال را شکست دهد. اين پيروزي براي ذوب آهن 
در دقيقه ۹1 به دست آمد و بعد از اين ديدار شفر تيم 
ذوب آهن را به بازي » بزن  زيرش« متهم کرد! حرفي 
که باعث جدل رسانه اي بين دو تيم شد. حالا امشب 
استقلال و ذوب ب��راي سومين بار در طول فصل به 
مصاف هم مي روند، مصافي که شفر به دنبال جبران 
شکست است و قلعه نويي نيز براي تکرار پيروزي دور 

برگشت ليگ نقشه کشيده است.
   نبرد اجباري از نگاه قلعه نويي

ذوبي ها پس از شروعي نااميدکننده در آغاز فصل که 
تا آستانه برکناري قلعه نويي هم پيش رفت، در پايان 
فصل اما در بهترين شرايط ش��ان هستند، در ليگ 
نايب قهرمان شده اند و در آسيا هم يکي از تيم هاي 
يک هشتم نهايي هستند. البته ذوب برخلاف ليگ 
در آسيا روند پرفرار و نشيبي داشت و در هفته پاياني 
مرحله گروهي بود که توانس��ت به عنوان تيم دوم 
گروه B با هفت امتياز از شش بازي صعود کند، آن 
هم در شرايطي که الدحيل قطر در اين گروه با 18 
امتياز به عنوان تيم اول صعود کرده بود. قلعه نويي 
که برخلاف استقلال تمام شاگردانش را در اختيار 
دارد، معتقد است: »استق��لال و ذوب آهن دوست 
نداشتند با هم روبه رو شوند. با اين حال براي پيروز 
شدن در اين ديدار بايد ارتباط خط هافبک و حمله 

آنها را قطع کنيم.«

حقوق ها را قطع نکنند، يکسان سازي پيشکش!
رضايي: پاراآسيايي جاي کسب تجربه نيست 

کاروان ورزشي ايران با هدف مدال آوري به بازي هاي پاراآسيايي جاکارتا اعزام 
مي شود. نشست خبري سومين دوره اين بازي ها روز گذشته در آکادمي ملي 
المپيک برگزار شد و هادي رضايي ش��رايط کاروان اعزامي را تشريح کرد. 
سرپرست کاروان ورزشي ايران در بازي هاي پاراآسيايي 2018 با اعلام اينکه 
ورزشکاران کشورمان با پروازي اختصاصي مستقيماً به دهکده بازي ها اعزام 
مي شوند، گفت: »بازي هاي اين دوره 14 مهر آغاز و کاروان ايران نيز چهار روز 

زودتر با پرواز چارتري مستقيماً به جاکارتا اعزام خواهد شد.«
    کيفيت مهم تر از کميت

بنا بر اعلام رضايي کاروان کشورمان در جاکارتا در 12 رش��ته دووميداني، 
وزنه برداري، تيراندازي، تيراندازي با کمان، جودو، ش��نا، دوچرخه سواري، 
واليبال نشسته، بسکتبال با ويلچر، گلبال، تنيس روي ميز و شطرنج به مصاف 
رقباي آسيايي خود خواهد رفت و احتمال اعزام تيم بوچيا نيز وجود دارد. اعزام 
کاروان کيفي به بازي هاي پاراآسيايي نکته ديگري بود که سرپرست کاروان 
ايران بر آن تأکيد کرد: »براي حضور در بازي هاي پاراآسيايي سهميه هاي 
زيادي داريم، اما مبناي اعزام ورزش��کاران به اين دوره از مسابقات سياست 
کس��ب مدال طلا، نقره و برنز است. بر همين اساس نيز تيم هاي اعزامي را 
انتخاب کرديم. اعزام کاروان کيفي به جاکارتا از جمله تأکيدات مان بوده و بر 
اين باوريم که بازي هاي پاراآسيايي و پارالمپيک جاي کسب تجربه نيست، 
بلکه فرصتي براي مدال آوري و کسب افتخار است. در اين دوره تيم شطرنج 
براي نخستين بار به مسابقات اعزام مي شود و در دوچرخه سواري نيز با توجه 
به حادثه تلخي که براي مرحوم گلبارنژاد در ريو رخ داد، رشته دوچرخه سواري 
تنها در ماده پيست برگزار خواهد شد.« وي در ادامه در خصوص ادغام برخي 
کلاس ها در برخي رشته ها و اعلام اسامي نفرات اعزامي گفت: »اين ادغام ها 
براي همه کشورهاست و مختص به ايران نيست. از سوي ديگر اين ادغام ها 
به سود ماست، چراکه اگر مي خواهيم از رقابت با رقبا در پارالمپيک2020 جا 
نمانيم بايد از همين حالا برنامه ريزيمان را شروع کنيم و خودمان را با شرايط 
جديد وفق دهيم. براي اعلام اسامي نيز تا تيرماه فرصت داريم و طبق قانون 
ليست کامل را بايد مردادماه اعلام کنيم. همچنين يک ماه قبل از اعزام از لباس 

کاروان که از جنس مرغوب و کاملاً ايرانی است، رونمايی می کنيم.«
    درخواست يکسان سازي 

هادي رضايي از تبعيض حقوق ها در صندوق حمايت از قهرمانان نيز انتقاد 
کرد: »حقوقي که به ورزشکارانمان مي دهيم زياد نيست، اما تلاش مي کنيم 
هزينه اي براي معيشت ورزشکار و خانواده اش فراهم کنيم تا حداقل در يک 
سالي که ورزشکار زندگي اش را براي ورزش مي گذارد، مشکلي نداشته باشد. 
صندوق قهرمانان حقوق ها را قطع نکند، يکسان سازي پيشکش! تفاوتي بين 
ورزشکاران سالم و معلول نيست. کار ما دادن اطلاعات صحيح به صندوق و 

پس از آن خواهش از آنها براي يکسان سازي است.«
   حقوق ماهانه براي تأمين معيشت

پرداخت منظم حقوق ماهانه به م��دال آوران جانب��از و معلول از جمله 
اقدامات کميته پارالمپيک براي تأمين معيشت ورزش��کاران اعزامي به 
بازي هاي پاراآسيايي بود : »براي همه ورزشکاران و مربيان حقوق ماهانه 
در نظر گرفته ايم و خوشبختانه بدهي هم از نظر پرداخت حقوق نداريم. 
ورزشکارانمان را به سه دسته مدال آور طلا، نقره و برنز تقسيم کرده ايم، 
چراکه با کس��ب يک مدال طلاي بيشتر مي توانيم در جدول رده بندي 
صعود کنيم، اتفاقي که دوره گذشته رخ داد و ايران رتبه چهارم آسيا را به 
خود اختصاص داد. به همين خاطر حمايت هاي بيشتري از قهرمانانمان 
مي کنيم. از طرفي براي تأمين تجهيزات نيز 500 ميليون تومان به حساب 
فدراسيون جانبازان و معلولين و 100 ميليون تومان به فدراسيون نابينايان 
واريز کرده ايم. بر اين اساس از 12 ماه قبل براي ورزشکاران طلايي حقوق 3 
ميليون توماني در نظر گرفتيم، به علاوه اينکه هفت ورزشکار طلايي ايران 
در پارالمپيک ريو نيز يک ميليون تومان بيشتر حقوق دريافت کرده اند. 
مدال آوران نقره و برنز هم از ابتداي سال ۹7 به ترتيب 1/5 و يک ميليون 
تومان حقوق مي گيرند. در صورتي که مدال هاي اين افراد ارتقا پيدا کند، 
حقوق ش��ان نيز افزايش پيدا خواهد کرد. مربيان طلايي نيز 4 ميليون، 
نقره اي 2 ميليون و برنزي نيز1/5 ميليون تومان حقوق مي گيرند. در بحث 
مربيگري نيز براي اينکه تمرکز مربيان حفظ شود، اجازه نمي دهيم هيچ 

مربي اي بيش از دو ورزشکار داشته باشد.«
همچنين سرپرست کاروان ورزشي ايران در بازي هاي پاراآسيايي در پاسخ 
به سؤال »جوان« در خصوص پرداخت پاداش ها اظهار داش��ت: »پاداش 
افزايش رکوردها را فراموش نمي کنيم. پاداش سهميه ها  جداست؛ به عنوان 
مثال ساره جوانمردي با کس��ب اولين سهميه پارالمپيک 2020 افتخار 
بزرگي کسب کرد. قطعاً تقدير ويژه اي از او خواهيم داشت. مسئوليت پاداش 
سکوي بازي هاي آسيايي و پاراآسيايي نيز از سوي وزارت ورزش پرداخت 

خواهد شد.«

ال کلاسيکوی جنجالی
 و لزوم استفاده از کمک داور ويدئويی

شهرت ال کلاسيکو در جهان به بازيکنان 
بزرگ، گل هاي زيبا و البته جنجال هاي 
هميشگي اش است. بنابراين کنترل چنين 
بازي هايي نياز به داوراني درجه يک دارد 
که از پس اين ش��رايط سخ��ت برآيند. 
متأسفانه در آخري��ن ال کلاسيکو چنين 
داوري را در نيوکم��پ نديديم. آلخاندرو 
خوسه هرناندز در جريان تس��اوي 2- 2 
بارسلونا و رئال مادريد کنترل بازي را کاملًا 
از دست داد. او هشت کارت زرد و يک کارت قرمز هم به بازيکنان دو تيم 
نشان داد، اما اين کار کمکي به او نکرد و در نهايت او و تيمش تصميمات 
بزرگ زيادي را اشتباه تشخيص دادند. بزرگ ترين اين اشتباهات گل 
دوم بارسلونا بود، جايي که هرناندز به لوئيس سوارز اجازه داد هر چقدر 
مي خواهد به رافائل واران لگد بزند و به هر شکلي شده توپ را رد کند. 
روي مارسلو هم در نيمه  دوم مشخصاً در باکس بارسلونا خطا شد که اين 
پنالتي هم براي رئال گرفته نشد. اشتباهات بزرگ ديگر خطاي شديد 
گرت بي��ل روي ساموئل اومتيتي، درست مقاب��ل چشمان کمک داور 
بود که قطعاً بايد با ک��ارت قرمز جريمه مي ش��د. در ضمن گل سوارز 
هم به خاطر آفسايد ايوان راکيتيچ مردود اعلام شد که باز هم تصميم 
اشتباهي بود. در چنين سطحي از فوتبال و در ديداري  به اين بزرگي 
واقعاً چنين سطحي از داوري قابل قبول نيست و براي همين است که 
بي صبرانه منتظر استفاده از  VAR )فناوري کمک ويدئويي به داور( 
در فصل آينده هستيم.  VAR که در جام جهاني شاهد استفاده از آن 
خواهيم بود، پايش در فصل بعد به لاليگا هم باز خواهدشد. استفاده از 
VAR قدمي رو به جلو در راه درست است و اسپانيا نبايد از اين انقلاب 

تکنولوژي در فوتبال عقب بماند. 

کاراته نيازمند نگاه ويژه وزارت ورزش است
 کاراته اي��ران به عنوان يکي از رش��ته هاي 
م��دال آور در عرص��ه رقابت ه��اي جهاني 
و آسيايي ح��الا مي توان��د در المپيک هم 
حرف هاي زيادي براي گفتن داشته باشد. 
نگاه حمايتي به اين رشته مي تواند زمينه ساز 
موفقيت بيشتر شود، مسئله اي که شهرام 
هروي سرمربي تيم ملي کاراته آن را اينگون��ه بازگو مي کند: »وزارت 
ورزش بايد نگاه ويژه اي به کاراته داش��ته باشد، مطمئناً ثمره آن را در 
توکيو خواهند ديد. فدراسيون تمام پتانسيل خود را روي حمايت از 
تيم ملي گذاش��ته است، اما اگر مي خواهيم اتفاقات نو و جديدي در 
کاراته بيفتد بايد نگاه ويژه اي به اين رشته داشته باشيم. کاراته رشته اي 
مدال آور و المپيکي است و وزارت ورزش براي رسيدن به موفقيت بايد از 

ما حمايت کند که با اين حمايت قطعاً موفق خواهيم شد.«

تأييد رسمي دلاليسم در فدراسيون فوتبال!
هضم برخي صحبت ها کار آساني نيست، مخصوصاً اگر راوي آن کفاشيان 
باش��د و مضمون آنچه که مي گويد، رسميت بخشيدن به دلاليسم و عادي 

جلوه دادن آن !
کليت ماجرا، داستاني تکراري است که سناريوي آن سال ها در فوتبال اجرا 
مي شد، اما حالا تنها نام هايش تغيير کرده است. رئيس، همان رئيس سابق 
است و ترفندهايش همان ترفند هاي قديمي، حالا شايد تنها اندکي جرئت 
و جسارتش بيشتر شده است که رک و پوست کنده چشم در چشم اصحاب 
رسانه مهر تأييد بر دلاليس��م مي زند و با  بي مهابايي آن را امري عادي جلو 
مي دهد، جسارتي که مديون عدم جديت مس��ئولان رده  بالا در برخورد با 

اشتباهات و سوءمديريت او و امثال او است. 
تأييد دلاليسم، شايد تنها اتفاق ناگواري بود که تا به امروز رخ نداده بود، اما 
حالا به لطف نگاه خاص رئيس کميته فوتسال مهر تأييد پاي آن زده مي شود 
تا دست دلال ها و آنهايي که دست شان با آنان در يک کاسه است، بازتر از هر 
زمان ديگري باش��د، چراکه بنا به گفته هاي کفاشيان حضور آنها در عرصه 

ورزش امري طبيعي است که در همه جاي دنيا نيز وجود دارد. 
به زعم کفاشيان در تمام دنيا اين دلال ها هستند که بازي هاي تدارکاتي را رتق 
و فتق مي کنند. گويا اين بهانه او را قانع مي کند و به کارش مشروعيت مي دهد 
که اينگونه واضح و راحت از آن برابر خبرنگاران حرف مي زند: »چاره اي جز 
سپردن هماهنگي ديدارهاي تدارکاتي به واسطه ها نيست. به  هر حال کميته 
فوتسال يا روابط بين الملل فدراسيون بايد اين بازي ها را با ارتباطاتي که دارند، 
هماهنگ کنند. در کشورهاي ديگر مثل برزيل و کشورهاي اروپايي نيز به 
همين  شکل است!« اما اين بهانه تنها مي تواند رئيس کميته فوتسال را قانع 

کند نه افکار عمومي را. 
براي او، اين اتفاقات امري کاملاً طبيعي است. پيشترها و زماني که روي صندلي 
رياست فدراسيون فوتبال نشسته بود نيز با همين روش پيش مي رفت. آن 
زمان هم يکي از همان دلال هايي که او کار کردن با آنها را کاملاً طبيعي و يک 
عرف در دنيا مي خواند، بازي هاي تيم ملي را هماهنگ مي کرد. جناب »ب. م« 
که حالا اندکي اين سو تر در کميته فوتسال تنها نامش تغيير کرده، اما روش و 
راهش هماني است که پيش از اين در فدراسيون فوتبال دنبال مي شد، هماني 
که گفته مي شد بعد از هماهنگ کردن بازي ها، پيشنهاداتي عجيب و غريب 
به حريفان مي دهد،  براي برهم زدن دي��دار تدارکاتي و درخواست مبالغي 
بيشتر و غيرمتعارف براي برگزاري بازي تا سهمي که به جيبش مي رود، بيشتر 
شود که در اين بين واکنش فدراسيون هم چيزي جز سکوت برابر تمام اين 
کارشکني ها نبود و البته بسيار جالب توجه هم بود. رفتاري که امروز در جمع 
فوتسالي ها هم مي توان نمونه هاي کاملاً مشابه آن را ديد که اتفاقاً خيلي نيز 
نمي تواند عجيب باشد، وقتي رئيس در هر دو ارگان، يک نفر بوده است، هماني 
که امروز خيلي شفاف، واضح و برخلاف هميشه بي هيچ دغدغه اي مي گويد 
که چاره اي جز سپردن کار به دلال  ها نيست! آيا واقعيت اين است که کميته 

فوتسال چاره اي جز سپردن امور به دست دلال ها ندارد؟
اين همه صداقت از رئيسي که همواره سعي دارد با خنده هاي معنادار پاسخ 
سؤال هاي بي جواب خبرنگاران را بدهد خيلي عجي��ب است، اما اين همه 
صداقت که به جسارت شبيه تر است شايد نتيجه سکوت آقايان برابر تمام 
اتفاقات ناگواري باشد که طي همه اين سال ها رخ داده و هيچ گونه تبعاتي 

براي هيچ يک از آنهايي که مسئول آن بوده اند، رخ نداده است. 
کفاش��يان در حالي امروز چشم در چشم خبرنگاران سپردن کار به دست 
دلال ها را امري عادي مي داند که اي��ن روش را پيشتر در فوتبال هم به اجرا 
درآورده بود. روش غلطي که نه آن روزهاي خيلي دور برايش دردسرساز شد و 

نه امروز که براي نخستين بار اينگونه شفاف و واضح حرف مي زند! 
سکوت آقايان برابر مسائل، مشکلات و تخلفات واضح و آش��کار حالا کار را به 
جايي رسانده که مسئولان رده بالاي ورزش به راحتي مهر تأييد به پاي دلاليسم 
مي زنند، آن را امري طبيعي جلوه مي دهند و بهانه شان هم اين است که اين اتفاق 
در تمام دنيا رخ مي دهد، اما آيا به راستي در تمام دنيا مسئولان رده بالاي ورزش 
کار کردن با دلال ها را امري عادي مي دانند و با باز گذاشتن دست آنها و مشروعيت 
بخشيدن به کار آنان تيشه به ريشه ورزش شان مي زنند، آن هم دلال هاي تأييد 
ش��ده اي که براي اندکي سهم بيشتر با پيشنهادات بي ش��رمانه، حريفان را به 
چاپيدن و خالي کردن جي��ب ورزش ايران تحريک و تشويق مي کنند؟! بدون 

ترديد نمونه اين اتفاق نمي تواند هيچ جاي دنيا به غير از ايران رخ دهد! 

 بانوي ايراني صاحب اولين مدال تاريخ 
دوچرخه سواري شد

فرانک برتوآذر، نخستين مدال تاريخ دوچرخه سواري بانوان ايران را از آن 
خود کرد. کاپيتان باتجربه تيم ملي دوچرخه سواري کوهستان بانوان ايران 
در مسابقات کراس کانتري آسيا که به ميزباني فيليپين برگزار شد، توانست 
تا با کسب برنز اين رقابت ها نام خود را به عنوان اولين بانوي دوچرخه سواري 
ايران که در اين رشته صاحب مدال مي شود، ثبت کند. اين در حالي است 
که فراز شکري، کاپيتان تيم ملي کوهستان مردان ايران هم در اين مسابقات 
موفق به کسب گردن آويز نقره قهرماني آسيا شد که اين مدال نيز اولين 

مدال فردي تاريخ دوچرخه سواري ايران در رده بزرگسالان است.

عبادي پور فوق العاه است
تيم واليبال اسکرا بوهاتوف که از حضور ميلاد عبادي پور، ملي پوش ايراني 
در ليگ واليبال لهس��تان سود مي برد در بازي دوم فينال با نتيجه 3 بر يک 
زاکسا را شکست داد و عنوان قهرماني پلاس ليگا را از آن خود کرد. اين عنوان 
در حالي به دست آمد که زاکسا در تمام طول فصل با هدايت آندره آ گارديني 
صدرنشين ليگ بود. بعد از اي��ن ديدار، گارديني 52 سال��ه که سه عنوان 
قهرماني جهان و مدال طلاي المپيک به همراه شش قهرماني ليگ جهاني و 
يک مدال طلاي اروپا را در دهه ۹0 با تيم ملي ايتاليا در اختيار دارد با تمجيد 
از عملکرد عبادي پور بازيکن ايراني اسکرا بوهاتوف، تأکيد کرد که او بهترين 
بازيکن فينال بود: »عبادي پور، فصل فوق العاده اي را پشت سر گذاشت و شايد 
مهم ترين بازيکن ديدار فينال بود.« ميلاد عبادي پور امتيازآورترين بازيکن 

زمين بود، اما به عنوان باارزش ترين بازيکن ميدان انتخاب نشد!
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

جواب تلفن مان را هم نمي دهند
 مدت هاس��ت ک��ه بحث ع��دم توج��ه به 
پيشکسوتان در فوتبال مطرح و اين داستان 
فقط به سر دادن چند شعار در دقايق خاصي 
از بازي ها يا چاپ تصوير آنها روي تيشرت هاي 
بازيکنان خلاصه مي شود. منصور پورحيدري 
را پدر آبي ها مي نامند، پدري که بعد از مرگش 
کسي در باش��گاه حاضر نيس��ت پاسخگوي خانواده اش براي دريافت 
مطالباتشان باشد. فريده شجاعي چهره شناخته شده ورزش بانوان و 
همسر مرحوم پورحيدري مي گويد: »باشگاه اينقدر لطف دارد که جواب 
تلفن ما را هم نمي دهد، چه برسد به پرداخت مطالباتمان، 430 ميليون 
تومان از باشگاه طلبکار هستيم، با فاکتورهايي هم که ارائه کرده ايم اين 
مبلغ به 600 ميليون تومان مي رسد، با اين حال مي گويند ما به رقم 100 

ميليون رسيده ايم که اين را هم بايد از وزارت ورزش بگيريد!«

شيوا نوروزي

دنيا حيدري

ايستادگي مقابل صهيونيست ها به قيمت اخراج
  ميزباني رژيم اشغالگر قدس از تور دوچرخه سواري ايتاليا، نادر زقيبه 
سرمربي تيم ملي دوچرخه سواري اردن را ناچار به کناره گيري از سمت 
خود ک��رد. اتحاديه دوچرخه سواري طي نام��ه اي از زقيه خواسته بود 
دوچرخه سواران اردني را براي اين مسابقات آماده کند، با اين حال زقيبه 
برکناري را به حضور در اين مسابقات ترجيح داد. رژيم اشغالگر قدس 
ميزباني مسابقات تور دوچرخه سواري ايتاليا را گرفته است تا با اين کار 
جنايات   خود عليه فلس��طيني ها را پنهان و به نوعي ماهيت خود را به 
عنوان يک کشور ثابت کند، اما سرمربي تيم ملي اردن با امتناع از حضور 

در اين رقابت ها، اعتراض خود را به جنايات صهيونيست ها نشان داد. 

درموت کوريگان 

ESPN

کفاشيان دلالي را تأييد کرد
 سرانج��ام يکي از مس��ئولان فوتبال به 
نقش پررن��گ واسطه ه��ا و دلال ها در 
برگزاري ديدارهاي دوستانه اذعان کرد. 
علي کفاش��يان، سرپرست کميته فوتسال 
مي گويد: »به ه��ر حال رواب��ط بين الملل 
فدراسيون بايد اين بازي ه��ا را با ارتباطاتي 
که دارد، هماهنگ کند. کشورهاي ديگر مثل برزيل و کشورهاي اروپايي 
هم همين کار را مي کنند.« حرف هاي کفاشيان را عباس ترابيان هم 
اينگونه تأييد مي کند: »وقتي يک نفر مي خواهد به ورزش کمک کند از 
واسطه گري او استقبال مي کنيم، ايرادي هم ندارد.« حالا کفاشيان نه تنها 
دلال بازي در فوتبال ايران را تأييد مي کند، بلکه کل فوتبال دنيا را نيز بابت 
اين مسئله زير سؤال مي برد. پس مي توان نتيجه گرفت که کشورهاي 

صاحب فوتبال دلال هاي قوي تري دارند، نه فدراسيون هاي قوي تر!

سعيد احمديان
    گزارش

فريدون حسن
   فوتبال اروپا

جاه طلبم و به هدف هاي بزرگ مي انديشم
اين جهانبخش ماست 

»من آماده چال�ش بزرگ ت�ري در فوتبال خود 
هس�تم و دوس�ت دارم اه�داف بزرگ ت�ري را 
دنبال کنم«. اين اولين اظهارنظر آقاي گل ليگ 
فوتبال هلند پس از کس�ب اي�ن موفقيت بود.

روزي ک��ه عليرض��ا جهانبخ��ش ب��ه پيشنه��اد 
وسوسه کننده پرسپوليس پاسخ رد داد و مستقيم 
از دام��اش گيلان راهي هلند ش��د، کمتر کس��ي 
تصورش را مي کرد که پسر محبوب و باکلاس فوتبال 
ايران ظ��رف مدت پنج سال با تلاش و کوش��ش به 
 جايگاه آقاي گلي سرزمين گل ها دست پيدا کند. 
جهانبخش در پاي��ان اين فص��ل رقابت هاي ليگ 
هلند با ثبت 21 گل بالاتر از ديگر رقباي گلزن خود 
قرار گرفت تا به عنوان اولين ايراني- آسيايي حاضر 
در فوتبال اروپا صاحب اين عنوان ارزش��مند شود. 
خودش مي گويد: »از همان هفته اول به شدت تلاش 
کردم تا بتوانم به تيمم کمک کنم. به ثمر رساندن 

گل و پ��اس گل حس خيلي خوبي داش��ت و 
خوش��حالم که در روز پايان��ي اين رقابت ها 
توانس��تم عنوان آق��اي گل��ي را به دست 
آورم.« ملي پوش ايراني آلکمار از چالشي 
بزرگ تر صحبت مي کند تا ثابت کند به اين 

عناوين قانع نيست: »من بازيکن جاه طلبي 
هستم و دوست دارم به هدف هاي 

بزرگ تري فکر کنم. مي خواهم 
شرايط تازه اي را تجربه کنم. 
اول از همه مي خواستم فصل 
را به خوبي به پاي��ان ببرم که 

موفق شدم. البته هنوز 
با مديربرنامه هايم 

صحبت��ي 
نداش��ته ام، اما 
حتماً برنامه هاي 

خوبي براي آينده 
خواهي��م داش��ت.« 

عليرضا جهانبخش حالا پس از کسب عنوان آقاي 
گلي ليگ هلند آماده تر از هر زماني براي حضور در 
ترکيب تيم ملي ايران آن هم در جام جهاني روسيه 
است. او که به احتم��ال زياد فصل بع��د در آلکمار 
نخواهد بود، پس از پايان بازي يک شنبه بعدازظهر 
مقابل زووله برخلاف ديگر بازيکنان به رختکن نرفت! 
اين حرکت گلزن اول هلند تنها يک دليل داش��ت؛ 
فرزند اي��ران چهره دوست داش��تني و قابل احترام 
هواداران آلکمار است. او در پايان بازي در زمين ماند و 
به ابراز احساسات هواداران پاسخ گفت، با آنها عکس 
يادگاري گرفت و صميمانه ح��رف زد. جهانبخش 
مي گويد: »من آدم احس��اساتي هس��تم و وقتي از 
هواداران حس خوبي بگيرم مي توانم در زمين بهتر 
کار کنم. هواداران از همان ابتدا حمايت ويژه اي از من 
کردند که قدردان آنها هستم.« لژيونر موفق فوتبال 
ايران با پايان يافت��ن رقابت هاي ليگ هلند به ايران 
بازمي گردد تا ابتدا به خانواده اش سر بزند و 
سپس به اردوي آمادگي تيم ملي براي 
حضوري قدرتمند در جام جهاني روسيه 
ملحق شود. موفقيت قابل توجه عليرضا 
جهانبخش در کس��ب عن��وان آقاي 
گلي ليگ هلن��د در کنار موفقيت هاي 
ديگ��ر لژيونره��ا نظي��ر کريم 
انصاريفرد، کاوه رضايي، 
سردار آزم��ون و رضا 
قوچان نژاد مي تواند 
باعث ب��الا رفتن 
عيار تي��م ملي 
در روسيه شود، 
مس��ئله اي ک��ه 
روي عملکرد و نوع 
نگاه حريفان تيم ملي 
در روسيه تأثير مستقيم 

و به سزايي دارد.

 ال کلاسيکوي 271 برنده اي نداشت، اما تا دلتان 
بخواهد جنج�ال داش�ت، زد و خورد داش�ت، 
توهين و تحقير داش�ت و در نهاي�ت هم پر بود 
از اش�تباهات داوري به نام آلخان�درو هرناندز.

ال کلاسيکوي 271 برنده نداشت، يک رونالدوي 
نيمه مصدوم روي دست زيدان گذاشت و بارسا 
هم تنها توانست رکورد شکست ناپذيري خود در 
لاليگا را حفظ کند، اما تک چهره ال کلاسيکوي 
271 کس��ي نبود جز هرناندز، داور مسابقه که 
با اش��تباهات زيادش هرچند بازي را پرحاشيه 
کرد، اما فرياد دو تيم و هوادارانشان را به آسمان 
برد. به جرئت مي توان گفت که زيدان اين روزها 
نگران ترين مرد فوتبال اروپاست. او به نيوکمپ 
رفته بود تا با پيروزي برابر بارسا براي فينال ليگ 
قهرمان��ان اروپا مقابل ليورپول روحيه کس��ب 

کند، اما ال کلاسيکوي پربرخورد و پرحاشيه 
فقط خستگي را براي رئال به دنبال داشت. 
زيدان مي گويد: »تنها چيزي که مي توانم 
بگويم اينکه بازي خوبي بود. من در حال 
حاضر نگران رونالدو هستم. او وضعيت 

خوب��ي ن��دارد. بايد در تس��ت هاي 
پزشکي ش��رکت کند، اما به نظرم 
خيل��ي زود آمادگ��ي لازم را ب��ه 
دست م��ي آورد و حال��ش خوب 
مي ش��ود.« سرمربي رئال مادريد 
به نوع قضاوت بازي نيز اش��اره اي 
کوت��اه مي کند، ام��ا از صحبت در 
خصوص نحوه کار داور مس��ابقه 
امتناع و ادامه مي دهد: »براي 
داور بازي سختي بود. برخي 
اش��تباهات انجام ش��د، ولي 

چيزي را تغيير نداد. ال کلاسيکو 
تمام شد، در شرايط کنوني بايد به 
سه ب��ازي پيش رويمان در لاليگا 

و بعد از آن فينال ليگ قهرمان��ان فکر کنيم.« 
ارنس��تو والورده، سرمربي بارسا ني��ز به نوعي 
 حرف هاي همتاي خود در رئال را تأييد مي کند.
 او مي گويد: »بازي پيچيده اي بود و کارت هاي 
زيادي داشت.« والورده با اشاره به اينکه تيمش 
مي داند که چگونه بايد در اين بازي ها به ميدان 
برود، اما داستان ال کلاسيکو چيز ديگري است، 
ادامه مي دهد: »ب��ازي را خيلي خوب ش��روع 
کرديم، اما هر بار که توپ را از دست داديم، رئال 
ما را اذيت کرد، به خصوص در نيمه دوم که ما 10 
نفره بوديم و آنها دست از حمله برنمي داشتند. 
با اين ح��ال از ت��لاش بازيکنان��م در اين نيمه 
قدرداني مي کنم، آنها حتي مي توانس��تند گل 
سوم را هم به ثم��ر برسانن��د.« ال کلاسيکوي 
271 اما يک ويژگي خاص داش��ت، »آندرس 
اينيس��تا«، مرد بزرگ ميانه ميدان 
بارسا که آخري��ن ال کلاسيکوي 
دوران فوتبال��ش را تجرب��ه کرد. 
هافبک خلاق و گلزن کاتالان ها که 
فصل بعد ديگر در نيوکمپ نخواهد 
بود، در خصوص اين بازي گفت: »از 
دقيقه يک تا پايان ب��ازي با تمام وجود 
تلاش کردم، مي خواستم با بازي خوب 
از تيم و ه��واداران تشکر کنم. ما به 
چالش خود ادامه مي دهيم تا لاليگا 
را بدون باخت به پاي��ان برسانيم.« 
صحنه ديدن��ي ال کلاسيکوي 271 
هم زماني بود که زيدان قبل از بازي 
پنج دقيقه در تونل منتهي به زمين 
مسابقه در انتظار اينيستا ماند تا با او 
ديدار کند. او در اي��ن ملاقات کوتاه 
براي اينيس��تا آرزوی موفقيت و از 
زحمات چندي��ن ساله او تشکر و 

قدرداني کرد. 

به جا مانده از ال کلاسيکوي پرحاشيه 271
هرناندز مرد اول شب داغ نيوکمپ

ايراني با ايراني در آسيا
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